

JOURNAL

上海立信会计金融学院

学报

SHANGHAI LIXIN UNIVERSITY OF ACCOUNTING AND FINANCE

第 35 卷 第 1 期 2023 年 2 月 20 日出版 ISSN 2096-6814

1989 年创刊 双月刊 国内外公开发行 CN 31-2143/F

房地产贷款违约与银行系统性风险

家庭房产财富对已婚女性劳动参与的影响

商业银行竞争与企业现金持有水平

行为金融视角下数字化时代个人投资者行为分析

管理层语调对审计收费的影响研究

连锁股东提高会计信息质量了吗？

机构投资者、媒体关注与企业环保投资

高校在线教学的学生满意度指标体系构建

No. 1

2023 VOL. 35

上海立信会计金融学院学报 目次

第 35 卷 第 1 期 (总第 175 期)

2023 年 2 月 20 日出版

金融研究

- 房地产贷款违约与银行系统性风险
——基于银行间市场债务违约与资产减值抛售视角 郭 晨 /3
- 家庭房产财富对已婚女性劳动参与的影响 胡涛文 /16
- 商业银行竞争与企业现金持有水平
——来自中国制造业企业的经验证据 贺潇霄 /31
- 行为金融视角下数字化时代个人投资者行为分析
——以美股“游戏驿站事件”为例 张 馨 雒京华 /42

经济与管理

- 管理层语调对审计收费的影响研究
——来自我国上市公司年报的文本分析 黄 超 /55
- 连锁股东提高会计信息质量了吗?
——基于治理协同的视角 耿伟良 /74
- 机构投资者、媒体关注与企业环保投资 丁晓娟 /89

财经教育研究

- 高校在线教学的学生满意度指标体系构建
——基于长三角财经类高校的调查 王东明 高小婷 /108

CONTENTS

Financial Research

- 3 Real Estate Loan Defaults and Bank Systemic Risk: From the Perspective of Debt Defaults on Interbank Market and Asset Fire Sales
GUO Chen
- 16 The Influence of Family Housing Wealth on Married Women's Labor Participation
HU Taowen
- 31 Commercial Bank Competition and Corporate Cash Holding Level: Empirical Evidence from Chinese Manufacturing Enterprises
HE Xiaoxiao
- 42 Analysis of Individual Investors Behavior in the Digital Age from the Perspective of Behavioral Finance: A Case Study of the GameStop Event in the US Stock Market
ZHANG Xin, LUO Jinghua

Economics and Management

- 55 Research on the Influence of Management Tone on Audit Fees: Textual Analysis From the Annual Reports of China's Listed Companies
HUANG Chao
- 74 Do Chain Shareholders Improve the Quality of Accounting Information? From the Perspective of Governance Synergy
GENG Weiliang
- 89 Institutional Investors, Media Coverage and Corporate Environmental Protection Investment
DING Xiaojuan

Financial Education Research

- 108 Index Model of Online Teaching Satisfaction of College Students: Based on Survey of Finance and Economics Colleges in the Yangtze River Delta
WANG Dongming, GAO Xiaoting
-